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1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji Mirosława Lewicka otworzyła 8 posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji. Powitała członków Komisji oraz Skarbnika 

Powiatu Panią Katarzynę Witek-Roj, Panią Grażynę Sarnes Naczelnika Wydziału 

Gospodarki Mieniem i Zamówień Publicznych, Panią Aleksandrę Łataś-Makuch 

Naczelnika Wydziału Rozwoju, Zdrowia i Promocji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad i przyjęcie porządku 

posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że w posiedzeniu uczestniczy 9 członków 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji  więc obrady są prawomocne. Następnie 

odczytała proponowany porządek posiedzenia.  

W związku z niezgłoszeniem uwag poprosiła o jego przyjęcie. 

Wyniki głosowania: ZA: 9 PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Członkowie Komisji przyjęli porządek posiedzenia jednogłośnie, 9 głosami za. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Promocji 

Przewodnicząca Komisji Mirosława Lewicka poinformowała, że kolejnym punktem 

porządku posiedzenia jest przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

W związku z niezgłoszeniem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 
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4. Opracowanie i przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2025. 

Przewodnicząca Komisji Mirosława Lewicka  przedłożyła radnym projekt planu 

pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji na rok 2025. W dalszej kolejności 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie ostateczny plan pracy Komisji.  

Głosowano w sprawie Zaopiniowania planu pracy Komisji na rok 2025. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

5. Zaopiniowanie projektu budżetu na 2025 rok w działach 

merytorycznie przypisanych działalności Komisji. 

Przewodnicząca Mirosława Lewicka  poprosiła Panią Katarzynę Witek-Roj - 

Skarbnika Powiatu Mikołowskiego o przedstawienie projektu budżetu                 

na rok 2025.  

Pani Skarbnik Katarzyna Witek-Roj w pierwszej kolejności przybliżyła ogólne 

informacje dotyczące projektu uchwały budżetowej. Przekazała, iż łączna kwota 

dochodów została ustalona na poziomie 214.783.567,98 zł, natomiast wydatków na 

poziomie w łącznej kwocie 229.354.463,85 zł. Deficyt budżetu ustalono w wysokości 

14.570.859,87 zł sfinansowany z emisji obligacji komunalnych, wolnych środków, 

środków z lokaty. Przychody ustalono w kwocie 19.189.581,11 zł z emisji obligacji 

Komunalnych, wolnych środków, środków z lokaty. Rezerwę ogólną ustalono w 

wysokości 300.000zł. Rezerwy celowe ustalono w wysokości 1.318.484zł, w tym: na 

realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości 

297.000 zł. , na cele oświatowe w wysokości 300.000 zł oraz na odprawy 

emerytalne, rentowe i inne świadczenia o podobnym charakterze w wysokości 

721.484 zł. Rozchody budżetu ustalono w kwocie 4.618.685,24 zł z następujących 

tytułów: spłaty pożyczek w kwocie 418.685,24 zł, wykupu obligacji komunalnych w 

kwocie 2.200.000 zł. oraz udzielonych pożyczek w kwocie 2.000.000zł .   

Następnie Pani Skarbnik Katarzyna Witek-Roj przeszła do omówienia 

szczegółowo dochodów:   
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Dział 801 – Oświata i wychowanie  10 427 328,56 zł. 

• Opłata za wydanie duplikatów dokumentów- 3 753,00zł  

• Dotacja celowa z budżetu państwa na zadania bieżące realizowane na 

podstawie porozumień z organami administracji rządowej – 195 800,00zł  

• Wpływy z różnych opłat – 1 457,00zł  

• Wpływy z pozostałych odsetek – 10 303,00 zł. 

• Środki otrzymane od pozostałych jednostek zaliczanych do sektora finansów 

publicznych – 14 000,00 zł. 

• Wpływy z usług – 175 219,00 zł. 

• Wpływy z najmu i dzierżawy – 54 415,00 zł. 

• Zwroty wydatków z lat ubiegłych – 1 263,00 zł. 

• Wpływy z różnych dochodów – 13 346,00 zł. 

• Środki z Funduszów Europejskich dla Śląskiego 2021-2027 (Fundusze na 

rzecz Sprawiedliwej Transformacji) – środki na realizację projektu: „Słoneczny 

Mikołowski-budowa instalacji fotowoltaicznych na powiatowych budynkach 

użyteczności publicznej”, „ Efektywne Funkcjonowanie Szkoły-Rozwój 

Szkolnictwa Zawodowego w Powiecie Mikołowskim” – 2 616 575,27 zł. 

• Środki z Funduszów Europejskich dla Śląskiego 2021-2027 (Fundusze na 

rzecz Sprawiedliwej Transformacji) – środki z budżetu państwa na realizację 

projektu: „Słoneczny Mikołowski-budowa instalacji fotowoltaicznych na 

powiatowych budynkach użyteczności publicznej”, „ Efektywne 

Funkcjonowanie Szkoły-Rozwój Szkolnictwa Zawodowego w Powiecie 

Mikołowskim” – 348 876,69 zł. 

• Środki z Funduszu Europejskiego dla Śląskiego „ Zawodowy Mikołowski-

Edukacja Zawodowa w procesie transformacji w Powiecie Mikołowskim”         

– 5 245 045,06 zł.  

• Środki z budżetu państwa na realizację projektu Zawodowy Mikołowski-

Edukacja Zawodowa w procesie transformacji w Powiecie Mikołowskim” „ – 

582 782,78 zł. 

• Środki z Europejskiego Funduszu Społecznego+ ( Fundusze Europejskie dla 

Śląskiego 2021-2027) na realizację projektu: „ Profesjonalny Mikołowski 

Program Staży Uczniowskich w Powiecie Mikołowskim na lata 2024-2029       

- 666 258,50 zł. 

• Środki z budżetu państwa na realizację projektu: „ Profesjonalny Mikołowski 

Program Staży Uczniowskich w Powiecie Mikołowskim na lata 2024-2029         

„ – 39 191,77 zł. 

• Środki pochodzące z budżetu Unii Europejskiej ( ERASMUS+) na realizację 

projektu: „ ERASMUS +Akcja 1 Mobilność uczniów i kadry – kształcenie i 

szkolenie zawodowe – 459 042,49 zł. 
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Dział 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza  14 716,00 zł. 

 

• Wpływy z usług – 7 000,00 zł  

• Wpływy z różnych dochodów – 900,00 zł  

• Wpływy z najmu i dzierżawy – 4 800,00 zł. 

• Wpływ z tytułu otrzymanych spadków, zapisów i darowizn w postaci 

pieniężnej – 500 zł. 

• Wpływy z pozostałych odsetek – 1 516,00 zł  

 

Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  5 480 280,00 zł. 

 

• Darowizny i spadki – 15 800,00 zł  

• Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 – Rządowy Program 

Odbudowy Zabytków – 5 464 480,00 zł.  

 

Jeśli chodzi o wydatki to kształtują się one następująco:  

 

Dział 801 – Oświata i wychowanie  89 171 145,85 zł. 

 
• 80102 - Szkoły podstawowe specjalne -12 277 603,00 zł  

• 80107 - Świetlice szkolne – 978 794,00 zł  

• 80115 – Technika – 26 576 233,00 zł  

• 80117 – Branżowe Szkoły I stopnia – 7 240 768,00 zł   

• 80118 – Branżowe Szkoły II stopnia – 117 789,00 zł   

• 80120 – Licea Ogólnokształcące – 16 812 572,00 zł  

• 80121 – Licea Ogólnokształcące Specjalne – 1 600 656,00 zł 

• 80122 – Licea Ogólnokształcące dla dorosłych – 487 914,00 zł 

• 80134 - Szkoły Zawodowe specjalne – 3 299 635,00 zł  

• 80146 - Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli – 270 000,00 zł  

• 80148 - Stołówki szkolne  - 838 300,00 zł    

• 80151 – Kwalifikacyjne kursy zawodowe  - 142 312,00 zł    
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 Dział 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza  27 586 938,01 zł. 

 

• 85404 – Wczesne wspomaganie rozwoju dziecka – 4 093 400,00 zł  

• 85406 - Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie 

specjalistyczne – 2 435 094,00 zł  

• 85407 - Placówki wychowania pozaszkolnego – 1 406 295,00 zł. 

• 85410 – Internaty i bursy szkolne – 448 219,00 zł.  

• 85412 – Kolonie i obozy oraz inne formy wypoczynku dzieci i młodzieży 

szkolnej, a także szkolenia młodzieży – 142 000,00 zł. 

• 85416 – Pomoc materialna dla uczniów o charakterze motywacyjnym – 

250 000,00 zł.  

• 85419 – Ośrodki rewalidacyjno-wychowawcze – 3 600 000,00 zł. 

• 85446 – Dokształcanie ni doskonalenie nauczycieli – 44 000,00 zł. 

• 85495 – Pozostała działalność – 15 167 930,01 zł. 

 

Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  5 656 085,00 zł. 

 

• 92105 - Pozostałe zadania w zakresie kultury – 56 500,00 zł.  

• 92116 – Biblioteki – 80 000,00 zł.  

• 92120 – Ochrona zabytków i ochrony nad zabytkami – 5 514 585,00 zł. 

• 92195 – Pozostała działalność – 5 000,00 zł.  

 

Dział 925 - Ogrody botaniczne i zoologiczne oraz naturalne obszary i 

obiekty chronionej przyrody – 50 000,00 zł.  

• 92504 – Ogrody botaniczne, zoologiczne, ośrodki rehabilitacji zwierząt i azyle 

dla zwierząt  – 50 000,00 zł.  

 

Radny Andrzej Szafraniec zapytał czy Powiat Mikołowski starał się o 

dofinansowanie na termomodernizację.  

 

Pani Grażyna Sarnes Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem i Zamówień 

Publicznych wyjaśniła, że Powiat nie ubiegał się o takie dofinansowanie, ponieważ 

kierując wniosek do Wojewódzkiego, lub Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska trzeba wykonać kompleksową termomodernizację po to aby uzyskać 
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efekt  ekologiczny, a częściowa termomodernizacja go nie zapewnia i dodała, że na  

tego typu zadania będziemy korzystać ze środków unijnych oraz własnych. 

 

W dalszej części Pani Aleksandra Łataś-Makuch Naczelnik Wydziału Rozwoju, 

Zdrowia i Promocji omówiła zadania inwestycyjne, które są realizowane z udziałem 

środków unijnych do których należy projekt: „Słoneczny Mikołowski-budowa 

instalacji fotowoltaicznych na powiatowych budynkach użyteczności publicznej”  

prowadzony przez Wydział Mienia, dofinansowany w 85 % oraz projekt częściowo 

prowadzony przez Wydział Mienia pt: „ Efektywne Funkcjonalne Szkoły„ na kwotę 

ok. 6 500 000,00 zł., jest to projekt infrastrukturalny, który zawiera kompleksową 

modernizację niektórych sal w trzech Szkołach Technicznych: ZSEiU Łaziska Górne, 

ZST Mikołów oraz ZSP Ornontowice. Jest również prowadzony projekt przez 

Wydział Rozwoju pt.: „Zawodowy Mikołowski” który jest w 100% dofinansowany, a 

jego wartość wynosi 6 800 000, zł. z czego większa część bo, aż 4 200 000,00 zł. 

przeznaczona jest na remonty i wyposażenie pracowni. Dodała, że w przyszłym roku 

czeka nas bardzo dużo przetargów, zakupów , remontów w szkołach technicznych i 

zawodowych. 

 

Pani Grażyna Sarnes Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem i Zamówień 

Publicznych dopowiedziała, że w projekcie budżetu znajdują się również 

realizowane już inwestycje, głównie także dofinansowane z programu „Polski Ład”. 

Są to inwestycje, które dotyczą zabytków oraz budynków dydaktycznych między 

innymi budynku I LO w którym wymieniane jest całe pokrycie dachowe i rynny. 

Budynek zostanie oczyszczony z glonów i zyska nową elewację, częściowo również 

zostanie wyremontowane zaplecze przy sali gimnastycznej. W ramach tego 

przedsięwzięcia będą również wykonane prace malarskie wewnątrz budynku, 

wyremontowane zostaną niektóre sale, planowana jest wymiana posadzki oraz 

remont niektórych węzłów sanitarnych. Kolejną inwestycją dofinansowaną z 

programu „Polski Ład” jest zmiana sposobu ogrzewania budynku Zespołu Szkół 

Technicznych oraz warsztatów szkolnych. Projekt ten zostanie ukończony jeszcze w 

tym roku. Budynki te zostaną przełączone na system ogrzewania gazem, ale w 

każdym z tych budynków pozostanie możliwość przełączania całego systemu na 

dotychczasowe ogrzewanie.   
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Radny Michał Piwoński zapytał dlaczego na  I LO została przeznaczona znacznie 

większa kwota dofinansowania, a na II LO przeznaczono tylko kwotę 50 000,00 zł. i 

zapytał czy kwota ta obejmować będzie tylko remont korytarza, który został ujęty w 

budżecie, natomiast cała reszta remontu o który wnioskowała pani dyrektor szkoły 

została odrzucona.  

 

Pani Grażyna Sarnes Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem i Zamówień 

Publicznych odpowiedziała, że Zarząd Powiatu podjął już decyzję, że jak tylko 

zwolnią się środki finansowe to te wnioski, które oczekują będąą realizowane w 

pierwszej kolejności. 

 

Przewodnicząca Mirosława Lewicka zwróciła się do Pani Skarbnik z pytaniem o 

pojawiający się przy okazji posiedzeń komisji i spotkań z dyrektorami szkół zarzut 

nierównego traktowania placówek, jeżeli chodzi o akceptację wniosków i 

przyznawania środków na remonty w szkołach. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie ma faworyzowania podczas akceptacji 

składanych przez szkoły wniosków. 

Radna Grażyna Nazar wyjaśniła, że wszystkim dyrektorom szkół środki zostały 

przyznane w mniejszych kwotach niż wnioskowano. Środki przyznawane są w 

pierwszej kolejności na najpilniejsze inwestycje związane z remontami w szkołach, a 

w dalszej kolejności realizowane będą kolejne. 

Pani Grażyna Sarnes Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem i Zamówień 

Publicznych dodała, że przyznanie większej kwoty dla I LO wynika z faktu, że jest  

to budynek zabytkowy, co pozwoliło pozyskać dodatkowe środki z programu         

„Polski Ład” na ten cel.  

Przewodnicząca Mirosława Lewicka zapytała czy w budżecie są ujęte, czy 

zabezpieczone środki rezerwowe przeznaczone np. na pokontrolne wymogi 

sanepidu, które należałoby zrealizować w trybie natychmiastowym. 

Pani Grażyna Sarnes odpowiedziała, że w razie nagłej potrzeby jest możliwość 

wykorzystania środków z rezerwy oświatowej jak również skorzystanie z rezerwy 

kryzysowej. 
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Radny Michał Piwoński w nawiązaniu do rozmów o przeprowadzanych remontach 

w szkołach nawiązał do toalety w I LO dla osób z niepełnosprawnością zapytał    

dlaczego nie została ona dostosowana do wszystkich wymaganych standardów. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem i Zamówień Publicznych Pani Grażyna 

Sarnes – wyjaśniła, że remont toalety był przeprowadzany w budynku już 

istniejącym, co uniemożliwiło dostosowanie jej do wszystkich wymaganych 

standardów, ale została ona zaprojektowana zgodnie z aktualnie obowiązującymi 

przepisami. 

Na tym dyskusję zakończono.    

Następnie Przewodnicząca Komisji zapytała o uwagi do przedłożonego wcześniej 

projektu uchwały. 

• projektu budżetu na rok 2025 w działach merytorycznie przypisanych 

działalności Komisji oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2025-2039. 

W związku z niezgłoszeniem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie Zaopiniowania projektu budżetu na rok 2025 w działach 

merytorycznie przypisanych działalności Komisji oraz projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2025-2039. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

6. Sprawy organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

W punkcie wolne głosy i wnioski Przewodnicząca Komisji zawnioskowała o 

wystosowanie wniosku do Przewodniczącego Rady w sprawie przesunięcia terminów 

sesji w miesiącu lutym oraz kwietniu 2025 r. z uwzględnieniem terminów ferii i świąt.  

 

W związku z niezgłoszeniem uwag członkowie przystąpili do głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie Przesunięcie terminów sesji w miesiącu lutym oraz  

kwietniu 2025 r. z uwzględnieniem terminów ferii i świąt. 
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Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Następnie Przewodnicząca Komisji przedstawiła dwa projekty uchwał. 

• projekt uchwały w sprawie zobowiązania organu prowadzącego szkołę 

do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale przygotowania 

wojskowego. 

• projekt uchwały w sprawie wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału 

przygotowania wojskowego. 

Przewodnicząca Komisji zapytała o uwagi do przedłożonych projektów uchwały. 

W związku z niezgłoszeniem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie Zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zobowiązania 

organu prowadzącego szkołę do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale 

przygotowania wojskowego.   . 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Głosowano w sprawie Zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wniosku o 

zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty powyższych uchwał. 
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7. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji podziękowała zaproszonym gościom, pani Skarbnik 

Katarzynie Witek-Roj oraz członkom Komisji i zamknęła 8 posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Edukacji Rady Powiatu Mikołowskiego VII kadencji. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Patrycja Jurecka 

Przewodnicząca Komisji  

Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji  

Mirosława Lewicka 


